
Oświadczenie złożone 

przez senatora Aleksandra Szweda 

na 49. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 września 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

Rząd Prawa i Sprawiedliwości, wychodząc naprzeciw oczekiwaniom większości emerytów i rencistów, 

przygotował program „Emerytura+”, czyli tzw. trzynastą emeryturę, która stanowi obecnie ważne wsparcie 

finansowe, szczególnie znaczące dla osób pobierających niskie świadczenia emerytalno-rentowe. Jak podkre-

ślono na stronach ministerstwa, w projekcie ustawy proponuje się wypłatę jednorazowego świadczenia pie-

niężnego. Świadczenie to wypłacone zostałoby wszystkim emerytom i rencistom w maju 2019 r., w kwocie 

najniższej emerytury, która od 1 marca 2019 r. wynosi 1 tysiąc 100 zł brutto. Od 2019 r. jest to stałe, corocz-

ne i ważne narzędzie wsparcia emerytów i rencistów. 

Trzynasta emerytura to wsparcie, o którym jeszcze kilka lat temu nikomu się nawet nie śniło. Jest ono po-

zytywnie ocenianie również w moim regionie. Dziękując za niniejszy program, proszę o udzielenie informa-

cji dotyczącej realizacji programu trzynastej emerytury od 2019 r., tj. wskazanie, jaka jest łączna kwota przy-

znanych świadczeń, ilu emerytów i rencistów zostało objętych świadczeniem oraz środki w jakiej wysokości 

przekazano na jego realizację. Szczególnie prosiłbym o uwzględnienie danych dotyczących gmin z 3 powia-

tów województwa dolnośląskiego: kłodzkiego, dzierżoniowskiego i ząbkowickiego. 

Z poważaniem 

Aleksander Szwed 

 
 


